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Besøg fra Herningsholm 

Erhvervsskole 

Tømmerafdeling. 

Vi har igennem længere tid hjulpet 

Tømmerafdelingen med at sortere 

skruer og dimser        Dette spare 

skolen for mange penge hvert år. 

Vores opgave er, at sortere 

skruerne i rigtige størrelser og 

nummerorden. Det hele starter 

med at vi henter en stor murerbalje 

fyldt med skruer i forskellige 

størrelser, som lærlingene har 

skruet ud af deres projekter. Det 

lyder måske lidt skørt, men når de 

har lavet fx et hundehus i træ, så 

skal det hele skrues fra hinanden 

igen inden de fortsætter til næste 

opgave.  

Alle skruerne smider de i 

murerbaljen og når den er fyldt, 

henter vi den, og så er der arbejde 

       

Derfor kom en af lærerne 

med en skøn kurv, fyldet 

med lækkerier, som tak for 

den store hjælp vi yder, til 

borgerne i montagegruppen.  

Vi bød på kaffe og fik vores 

nysgerrighed stilet med en 

masse spørgsmål om skolen 

og hvad de unge mennesker 

bygger. 

Vi aftalte med ham at komme 

ud og besøge skolen snart. 

Både Blækklatten og 

montagegruppen.  

Vi ser frem til at skrive en ny 

artikel om besøget på 

Herningsholm Erhvervsskole. 
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Og nu til sporten…. 

 

I Danmarks jagt på at kvalificere sig til Herre Europa mesterskaberne i 

fodbold, EM, 2024 i Tyskland den 14.juni. Der har Thomas Thorup skrevet en 

lille artikel om en af de kampe, som på papiret, skulle være nemme, men som 

viste sig ikke at være så lige til. 

 

Fodboldkamp 17. Oktober Danmark - San Marino 

San Marino er et landshold som ikke har scoret mål i 2 år. 

Danmark spillede som en flok amatørspillere trods at det danske landshold 

gjorde hvad de kunne, gik det galt i anden halvleg. San Marinerne lagde et 

hårdt pres på de danske spillere og udlignede til 1 – 1. Mæhle ville afværge 

marines mål, men kom til at løfte bolden over Kasper Schmeichel og lave 

selvmål. Lidt ærgeligt, men da der var 20 minutter tilbage udlignede 

danskerne igen til 1 - 2 der blev kampens resultat og som TV seer var det 

noget af en skuffende kamp må jeg nok sige. Kasper Schmeichel og co, 

kunne have spillet meget bedre. 

Jeg er virkelig skuffet over kampens indsats. Kasper Hjulmand burde have 

givet de danske spillere en mundtlig opsang synes jeg. Sådan en der sparker 

spillerne lige i røven. 

Skrevet og fortalt at Thomas T. Andersen. 

 

Selv om at denne kamp var et flop, så ligger Danmark egentlig ret godt i 

gruppen, her sidst på året. 

1. Slovenien    19 point 

2. Danmark     19 point 

3. Kasakhstan 15 point 

4. Finland        12 point 

5. Nordirland     6 point 

6. San Marino   0 point 

 

Så mon ikke ”vi” ikke skal hjem men videre        
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Interview med Hans Gormsen 

 

Hans har boet på Bytoften i 41 år. Hans flyttede d. 7. januar 1983 ind i 

den gamle plejeafd. Ovre i nr. 73. Dengang var jeg nede ved Hakon i vores 

montage gruppe. Gruppen holdt til nede i gårdhusene. Der var jeg et 

halvt år, men jeg ville hellere ud og opleve noget man kunne snakke om 

når man kom hjem. Det blev 3birke jeg endte med at blive hos. Der var 

jeg i 38 år. For det meste lavede jeg pakkearbejde for forskellige firmaer. 

Der var meget skruer og møtrikker, pudsesvamp og sågar også 

musefælder. Jeg har været med til lidt af hvert.  

Udover at pakke diverse ting passede jeg også telefonen hos 3birke. 

Hvilket jeg på et tidspunkt også gjorde for Bytoften. Det at have 2 jobs 

kunne godt være lidt hektisk engang i mellem. Men jeg kom da over det. 

Det var dejligt når personalet huskede at komme med kaffe så jeg kunne 

holde mig i gang. Hvis de glemte det, kunne jeg lige ringe og bede om at 

de kom med det. 

Efter de 38 år på Trebirke blev jeg syg. Jeg manglede kaliumklorid, jeg 

kunne hverken spise eller smage noget. Jeg kom så på sygehuset hvor de 

kunne konstatere at jeg også havde Corona. Efter den omgang var jeg 

fuldstændig nede i kulkælderen og måtte sygemelde mig i et par 

måneder. Der kom så en fysioterapeut oppe fra sygehuset og trænede 

med mig efter sygdomsforløbet. Jeg kunne nemlig ikke engang gå over til 

fysioterapeuten på den anden side af gaden. Hvis jeg manglede nogen at 

snakke med kunne jeg bare ringe til Trebirke. De ville gerne at jeg blev 

klar på 3 uger. Da jeg blev rask igen og Trebirke fik lov til at åbne efter 

Corona nedlukningen, begyndte jeg igen. Jeg klarede kun en enkelt 

måned, men jeg kunne ikke holde til det. Til sidst havde jeg det ikke godt 

hos Trebirke, personalet var gode nok, men jeg kunne ikke holde til det 

mere. Så jeg stoppede for at kunne begynde i AC til maj 2022. Jeg kan 

tydeligt huske Hanne ringe og sige jeg måtte komme tilbage. Det er noget 
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af det bedste der er sket for mig i lang tid. Hvad skulle man ellers lave? 

Sidde derhjemme og kukkelurer? 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hvem tar’ skraldet? 

Klokken er syv om morgenen, solen er endnu ikke kommet op, det er 

stadig koldt og duggen ligger tungt på græsset. De fleste af jer ligger nok 

stadig og snorkbobler i jeres lune senge. Men ikke Lars Bønneløkke. Han 

er nemlig ved at trække i arbejdstøjet. Skraldet tager jo ikke sig selv. Lars 

starter med at gå i kælderen, hvor han er den første lys sensoren, 

registrerer i timevis. Her skal han have hentet vognen til det store læs han 

skubber rundt på. Lars starter altid på toppen, altså femte sal. Heroppe 

venter store sorte og røde sække. De er enten fyldt med skrald eller 

vasketøj. Lars arbejder sig nedad igennem både Bocenter 1 og 2. Måske 

opdager i det slet ikke, men skrald og tøj er altid væk inden dagen rigtig 

går i gang for os andre. Når det hele er samlet og vognen bugner, sorterer 

Lars vasketøjet. Noget vasker vi selv i huset, noget vasker ”Elin” for os. 
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Skraldet bliver omhyggeligt sorteret og lagt i de rigtige skraldespande. 

Men det stopper ikke her med Lars’ arbejdsomhed. Græsset gror nemlig 

og det skal også slåes. Det gør Lars nemlig også. Nede hos Frits kan man 

ofte finde Lars i færd med at klargøre Husqvarna græsslåmaskinen, den 

fylder jo ikke benzin på af sig selv. Og når den er klar holder han 

udearealer pænt klippet. Han tager sågar imod special ordrer, når 

Bytoften beslutter sig for at, noget af plænen skal være ”vild med vilje”. 

Dette er ingen problem for Lars.  

Så tak for din indsats! 
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Nye gode vaner: Her er vinderen 
 
Artikel fra Herning kommunes intra net. 
 
Borgmester Dorte West overrakte præmie til en nysgerrig vinder af 
konkurrencen i 'Nye gode vaner'. 
 
Vi vil hylde de kolleger, som går forrest for en grønnere verden og 
arbejdsplads. 

Derfor har vi den sidste måned kørt en konkurrence på intra i vores 
kampagne for ”Nye gode vaner” og vi har sat en bæredygtig gavekurv på 
spil til bedste initiativ, afdeling eller medarbejder.    

Vi har modtaget rigtig mange gode historier om medarbejdere, der tager 
et ekstra ansvar på vejen mod en mere bæredygtig Herning Kommune.  

I dag, torsdag, tog borgmester Dorte West og Rasmus Svenstrup, 
projektleder for den bæredygtige indsats, så afsted for at overrække 
præmien.  

Vinderen af konkurrencen blev Charlotte Würtz, der er centerleder ved 
Neurocenter Bytoften. 

Dorte West sagde tak for indsatsen og roste Charlotte Würtz for at være 
opsøgende og nysgerrig på, hvilke muligheder der er for at bidrage til en 

grøn og klimavenlig omstilling.   

Charlotte er netop også nomineret på baggrund af sin undersøgende 
tilgang til, hvilke bæredygtige løsninger der kan svare sig. 

Charlottes kollega nævner blandt andet, at ”når hun får en idé til, hvad 
der kan fremme den grønne omstilling, bliver det undersøgt til bunds”. 
Herunder blandt andet valg af elbil til kørsel af beboerne, og om det mest 
bæredygtige i deres situation er engangsservice eller vask af emballage.  

https://intranet.herning.dk/minside?item=103179
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Tak til Charlotte for på egen hånd at opsøge faglig viden om den grønne 
omstilling, for sin ihærdighed og sit engagement for, at Bytoften som et 
bo- og dagtilbud kan bidrage til den grønne omstilling. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Anmeldelse af madplan på Bytoften 

Fra 10 november 2022 og frem til november 2023 har jeg lavet en mad 

vurderings liste, altså i et år.  

Listen var oprindeligt lavet til det nuværende køkkenpersonale, men 

endte med at blive til det nye køkkenpersonale. De spurgte mig den 10. 

november i år, om jeg havde lyst til at fortsætte med at lave en ugentlig 

liste, hvor jeg skulle give maden karakter. Jeg svarede ja og er nu i gang. 

Jeg synes det var utroligt, på mange måder, at de gerne vil have flere 

anmeldelser, men jeg kan nu også godt lide at lave de vurderingslister og 

samtidig give vores mad karakterer. 

Skrevet og fortalt af Thomas Thorup 

Her kommer lidt af anmeldelserne som kan få mellem 0 og 5    givet af 

Henning Lyhne og Thomas Thorup mf. 
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       ”Andesteg og Tilbehør” 

Maden smagte dejligt, men der manglede en mere slagkraftig salat, som 

slår mere igennem, men samtidig bevarer andesmagen.  

       

 

”Hvidkålsruller & Tilbehør” 

Sådan en vurdering som denne er meget svær at give karakterer. Det 

smagte rigtigt godt. 

            (      ) 

 

          ”Paella” Spansk risret. 

Denne ret var for tør og skulle helst ikke serveres igen. Rejerne var 

som om der stadigvæk var skal på. Øv. 
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Koncentrationen er i top hos  

Jon og Inge-Lise i Ludo. 

Kæmpe Ludo kræver 

også stor koncentration. 

Perlepigerne har gang i 

masser af projekter hver 

tirsdag. 

Naturgruppen i det blå 

rum ved Fuglsang sø. 
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Flemming er flyvende. Krea gruppen laver 

efterårskranse. 

Helle og Lars kloge i cyklen inden afgang. 

Michael Bak er på langtur  

på cykel. 
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Weekend rundstykker i caféteriet! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Har du lyst til hyggeligt samvær i weekend over kaffe og rundstykker, så 

skal du henvende dig til Inge-Lise Nielsen.’ 

Arrangementet er med egenbetaling. 
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En gammel dame går i banken for at hæve kontanter. Hun afleverer sit 

bankkort til bankdamen og siger: 

“Jeg vil gerne hæve 100 kroner tak. 

Kassedamen siger til hende: 

“Ved hævninger under 1000 kroner bedes du bruge pengeautomaten.” 

“Hvorfor dog det?” Siger den gamle dame. 

Bankdamen svarer med at give hende et kort: 

“Dette er instruktionerne, frue. Vær så venlig at gøre plads til den næste.” 

Den gamle dame er tavs i et par sekunder, derefter returnerer hun kortet 

til bankdamen og siger: 

“Hjælp mig venligst med at hæve alle pengene fra min konto!” 

Bankdamen tjekker damens konto og siger forbavset: 

“Du har over 3 millioner kroner på din konto, og banken har ikke så stort 

et beløb til rådighed. Kan du komme tilbage i morgen?” 

Den gamle dame spørger: 

“Hvor meget kan jeg trække her og nu?” 

Kassedamen svarer: 

“Alle beløb op til 50.000 kroner.” 

Jamen, så giv mig venligst 50.000 kroner” Siger den gamle dame. 

Kassedamen ser syrligt på damen, tager pakkerne med pengesedlerne ud 

og bruger de næste 10 minutter på at tælle de 50.000 kroner op. Hun 

giver dem til den gamle dame og spørger: 

“Kan jeg gøre andet for dig i dag?” 

Stille og roligt lægger den gamle dame 100 kroner i sin pung og siger:“ Ja, 

jeg vil gerne indsætte 49.900 kroner på min konto.” 
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Fælles brugerrådsmøde torsdag den 9. november kl. 10:00 – 11:30.  

Team A. Brugerrådsmøde torsdag den 28. november kl. 13:00 – 14:20.  

”Multirummet” 

Dagsorden: Bila

g: 

 

1 Godkendelse af referat 

fra den 7. september. 

 

 Beslutning: Godkendt 

 

   2 Nyt til og fra ledelsen. 

 

 Karin har glemt noget der ikke var supervigtigt fra 

ledelsen af :D  

Det var vist noget med en lidt mere prominent taler der 

ville komme herud. 

Navne på lokalerne. 

A2 = Haveoase 

Tidligere team B= Gadespejlet 

3

. 

Økonomi? Orientering 

fra Claus. 

 

 Blækklatten:  

Nu har vi fundet et sted, hvor vi kan få husavisen printet. 

Det ligger i Sunds og koster mindre. 

Det koster 1102,50 for 50 stk.  

Kvaliteten er også blevet højere. 

 

Kontobeholdning:  

fra 31/10.23 er 45588,65,-  

   6 Nyt til og fra brugere. 

På vegne af Karsten M. 

•   Mobilpolitik: Kan der 

laves en mobilpolitik?  

Bl.a. Kan man lave en  

aftale omkring, hvis en  

telefon ringer  

under en aktivitet, at man  

så gå ud af lokalet imens  

man taler i telefon. 

 

• Der har været nogle  

spørgsmål omkring 

aktiviteter som folk godt 

kunne tænke sig at dof 

opretter.  

 

Der er så et ønske om at 

undersøge hvor mange der 

potentielt gerne vil være 

med til et hold. 

 

 Mobilpolitik: 

Aftalen er allerede, at man går ud af lokalet når telefonen 

ringer. 

Man kan tage telefonen og sige, at man ringer tilbage 

senere. Der opfordres til at telefonen er på lydløs (m. 

vibrator) når man er i AC.  

Der er selvfølgelig undtagelser, hvis man venter et vigtigt 

opkald. 

 

 

 

Dof aktiviteter:  

Der hænger en efterspørgselsseddel til dem som har lyst 

til at være med på et malerhold. Her kan man skrive sig 

på hvis interessen er der. Det er ikke bindende når man 

skriver sig på. Det er for at undersøge om der er folk nok 

til sådan et hold. 

 

Dem der har ønsket ordblindekursus og sejladshold skal 

også lave en seddel til at undersøge hvem der gerne vil 

med. 
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Orientering omkring et 

malehold i dof regi.  

Spørgsmål om hvor mange 

der kunne være  

interesseret i dette? 

Der hænger en orientering 

på tavlen i AC. 

•  

Spørgsmål om vi kunne 

finde nok til at AOF ville 

lave et ordblindekursus på 

Bytoften? 

 

• Spørgsmål om vi kunne 

finde nok til at DOF vil 

lave et sejladshold? 

 

• Flere fester i 

aktivitetscenteret? 

 

• Flere ture ud af huset? 

 

 

• Ønske om at arbejde 

ved købmanden? Er der 

evt. andre der også ønsker 

at arbejde ved 

købmanden? (Inge Lise) 

 

Flere foredrag ex. med 

følgende temaer: 

• Natur. 

• Sukkersyge. 

• Knogleskørhed (Inge 

Lise). 

• Hjernesagen (Ulla er i 

kontakt med Hjernesagen 

- og der kommer snarest 

en dato for et foredrag) 

• CP - CP Danmark (Leif) 

• Håndboldspiller fra Ikast 

(Karsten M). 

 

Positive 

tilbagemeldinger: 

 

 

 

 

 

 

Claus laver i første omgang en reklame opslag til 

infoskærmen, for Mikaels malerhold og et ordblinde 

kursus. 

 

Der er noget tvivl om hvorvidt man kan leje lokaler på 

Bytoften uden at der er et personale med i det.  

Der opfordres til at man spørger Charlotte Würtz om det. 

Anden borger mener at vi gerne må låne både lokale og 

en plads i kælderen til materialer. 

 

Samt at finde ud af, om DOF kan låne lokaler uden at der 

er et personale fra Bytoften til stede. 

 

 

 

 

 

Flere fester:  

 

 

Flere ture ud af huset: 

Vi forsøger at planlægge så mange ture som muligt. Der 

ønskes juleture som vi plejede i Østerskovgård.  

 

Købmand arbejde: 

 

 

 

 

Foredrag: Når man har et ønske til et foredrag, så skal 

man undersøge prisen på denne. Så brugerrådet kan 

vurdere det. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Positive tilbagemeldinger: 

 

Godt når aktiviteterne foregår i mindre grupper - det får 

flere til at sige noget 

 

Perlegruppen om tirsdagen er en rigtig god aktivitet (Inge 

Lise). 
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Det kunne være godt, 

hvis købmanden kunne 

have åbent til kl. 15.00 

om fredagen: 

 

 

Mange vil gerne handle ind til weekenden efter 

aktivitetscenteret lukker 14.30 og vi er mange der går 

forgæves (Tina). 

 

Købmand åbningstider: Købmandens åbningstider 

kommer ikke til at ændre sig fordi det handler om 

personale timer.  

   7 Har vi styr på hvem der 

står for nytårskur 

tirsdag d. 2. januar 

2024? 

 

 Ja, det gør skærm gruppen. Vi køber pynt og det hele.  

   8 Generalforsamling 

mandag d. 29. januar 

2024 kl. 10. 

 

 Indkaldelsen kommer først i januar. Her vil være et valg. 

Husk at lave valgplakater. 

   9 Blomsterhilsner og 

gaver. 

 

 

 Claus B.S. Madsen vil siger tak for gave til hans 60 års. 

Og Henrik har fået en gave til hans 60 år. 

 

Vi har også givet en bårebuket i forbindelse med John 

Møller Larsens bisættelse fredag den 17. november. 

 10 Næste møde?   Brugerrådesmøde mandag d. 29. januar 2024 

kl. 13.00-14.20. Her konstituerer brugerrådet sig. 

 11 EVT:  Der bliver ingen temadag fra brugerrådet i år. Vi vender 

tilbage næste år. 

 

Et ønske om ”det syngende postbud” kommer til en fest. 

Det koster 5250 for en time. (Inge lise) 

 

Grundet sygdom er der en ekstra dag til TIFs Parasport. 

Dagen bliver d. 15/11 kl. 15.00 i Nordvest hallen.  

Her kommer der en idrætskonsulent fra Parasport 

Danmark. Tilbuddet forsætter frem til den 13. december, 

hvor det stadig er gratis at være med.  

 

Det er vurderet at TIF Parasport er relevant nok til at det 

skal på skærmen.  

Referent: Karin J. 

 

 

Som formand vil jeg ønske både brugerne og personale i AC 

en god jul og et godt nytår. Vi ses ved nytårskur den 2. 

januar 2024. 
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Juledekorationsdag 
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Blækklattens Julequiz 

 

 

Hvilket land stammer Risalamande 
fra? 
 
1. Tyskland  
2. Sverige 
3. Danmark 

Hvilket land stammer traditionen 
om juletræet fra?  

1. Frankrig 
2. England  
3. Tyskland  

 

Hvilken julekalender blev sendt på 
DR for første og eneste gang i 
1981? 
 
1. Nissebanden 
2. Torvet  
3. Jul i Gammelby 

I hvilket land fandt det første Lucia 
optog sted? 
 

1. Danmark 
2. Tyskland 
3. Sverige  

 

Hvordan fortsætter sangen:  
Juletræet med sin pynt venter på, 
vi får begyndt... 
 
1. Aldrig har det vær’t så grønt, 
aldrig har der vær’t så kønt  
2. Aldrig har det vær’t så skønt, 
aldrig har det vær’t så grønt  
3. Aldrig har det vær’t så sundt, 
aldrig har det vær’t så rundt 

Hvilket af disse lande påstår IKKE, 
at julemanden bor hos dem? 
 
 

1. Norge 
2. Grønland 
3. Finland  

 

Hvilket år sendte DR 
julekalenderen ”Ingrid og 
Lillebror”? 
 
1. 1968 
2. 1971 
3. 1975 

Hvad er den ældste juletradition? 
 
1. At man danser rundt om 
juletræet 
2. At man giver gaver til hinanden 
3. Krybbespillet  
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Sæt kryds ud for dine gæt, og aflevér quizzen ved Bytoftens købmand 

senest d. 22. december 2023. 

Vinderen trækkes til Nytårskuren d. 2. januar 2024. 

Aktivitetscenterklubben er sponsor for gevinsten til vinderen af 

julequizzen. Skriv dit navn 

her:_________________________________________ 


